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NAGYBÖJT III. VASÁRNAPJA              B év                           1-4 oldal 

 

Olv.: Kiv 20,1-17 – 1Kor 1,22-25 – Jn 2,13-25  

A templom megtisztítása 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek!  
Ilyenek vagyunk mi emberek, mintha mindig az Istent figyelmeztetnénk arra, hogy forduljon 
felénk, legyen irgalommal hozzánk! Csakhogy a mi Istenünk irgalmas Isten, a szeretet Istene! 
Sokkal inkább azzal kell foglalkoznunk ilyenkor nagyböjtben, ami az ember nagy lehetősége: 
 

Mit jelent az, 

hogy visszatérhetünk Istenhez! 

 

Talán hozzánk már elérkezett, 2000 esztendő elég hosszú idő, ez alatt egyfolytában hangzik 
az üzenet: Az Istennel ellenkezésben álló világ Isten szeretetében megújulhat, újjászülethet!  
 

Ma azért imádkozunk, 
hogy a mi újjászületésünk Isten szeretetében  

legyen a világ újjászületésének kezdete! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! A Teremtés Könyve írja: Ha az emberek úgy döntenek, hogy jobban 
hallgatnak azokra a hangokra, amelyek a világ hangjai, akkor  
 

az élet kertje sivataggá válik! 

 

A mai gondolkodók közül többen vannak olyanok, akik a világ nagy városait pusztasághoz 
hasonlítják. Sajátos kép ez, hiszen a puszta a túlélés helye. A puszta az a hely, ahol egyetlen 
törvény érvényesül, a továbbélés törvénye. A mai világ ezt egy kicsit másképpen mondja:  
 

A puszta az önmegvalósítás lehetősége! 

 

A mai vasárnapon el kell gondolkodnunk azon, hogy nem csupán egy-egy nagy város, hanem 
bizonyos értelemben az egész világ pusztasággá lett. Az emberek legtöbbje Isten hangja 
helyett más hangokra fülel. Európa mindenképpen a pusztaság földje lett! Jézus Krisztus – ezt 

említettem a szentmise bevezetőjében – ebbe a pusztasággá vált világba érkezett azzal az 
erővel, hogy az Isten szeretetében ez a túlélésre berendezkedő világ,  

 

ez az önérvényesítésre berendezkedő világ is 

megújulhat, újjászülethet! 

 

Csak jó lenne az üzenetet végre jól hallani! Jézus a Messiás, nem az a valaki, akit vártak a 
zsidók. Jézus nem az a valaki, akit ma várnak az emberek, vár a világ. A zsidók forradalmár 
Jézust vártak, aki erős, hatalmas, vezeti az ő túlélési harcaikat. Csakhogy Jézus nem 
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forradalmár, erős, hatalmas, csak nem e világi erőben, hatalomban nagy, hanem a szeretet 
hatalmában, amely határtalan, legyőzhetetlen, ami egyedül élteti a világot és élteti az embert! 

 

A zsidók erre a Krisztusra azt mondták: gyenge, nem ilyent vártak, a zsidóknak ezért botrány. 
A zsidók Messiása erős és hatalmas ebben a világban. A pogányok azt mondják, hogy 

ostobaság. Mit lehet várni olyan Valakitől, aki a szenvedésben nagy, a szeretetben hatalmas! 

Ezzel kapcsolatosan kapunk nagyon fontos üzenetet ebben a világban éppen Jézus Krisztustól. 
A mi számunkra a nagy lehetőség, hogy visszataláljunk Istenhez, hogy az élettörténetünk újra 
Isten történetével közös legyen! Jézus elhozza a megújulást, az újjászületés lehetőségét! 
 

Jézus kivezet bennünket  
a szolgaság házából az Atya házába,  

a szabadság házába, az Isten világába! 

 

Talán föl se fogjuk, amikor ezeket a szavakat halljuk, hogy ez Jézus, akit forradalmárnak 
szerettek volna elképzelni a zsidók. Bizonyos értelemben azt várnák a világban, hogy harcaik 
élére álljon Jézus, amikor élet-halál harcukat vívják. Azt hallottuk, hogy Jézus azt mondja: 
Atyám házát tönkreteszitek!  Atyám házát rablók barlangjává teszitek! Ez a kijelentés a 
forradalmi! Vallási forradalmat hajt végre Jézus. 
 

A zsidók az Isten nevét ki se ejtették. Jahve, aki van! Jézus, amikor megtisztítja a templomot, 
Atyám házáról beszél, akinek az Atyja a mi Atyánk is! Ezzel az Atyával akarja Jézus a 
kapcsolatunkat rendezni, az Ő házába akar bennünket elvinni a világ sivatagából, ahol az 
ember a létéért küzd. Haza akar vezetni az atyai házba, ahol az Atya határoz meg mindent! 
 

A zsidók ezt hallották Mózestől, ne legyen más istenetek, mert az Isten féltékeny Isten! Nem 
véletlen ez az üzenet, hiszen Isten a szeretet Istene, aki a legnagyobb szeretettel ajándékozza 
meg az embert, a világot. Értünk Isten, velünk Isten! Erről oly sokat beszéltem az elmúlt évek 
során, mert vagy erről az oldalról tudunk közelíteni az Isten felé, vagy nincs Istenünk! 
 

Jézusnak ez a kijelentése 

 a világ megújulását ígéri! 

 

Végre az emberek a szolgaság házából Isten segítségével kivonulnak és az élet házába, az 
Atya házába jutnak el. Aki értünk Isten! Aki velünk Isten! Igenis féltékeny az Isten és azt 
akarja, hogy ne legyen más istenünk, egyedül Őrá hallgassunk! Hát Kire hallgatnánk, ha nem 
Őrá, aki minket szeret! Aki értünk van! Az Isten ellenségei szeretik a pusztaságot, a sivatagi 
viszonyokat, ahol az ember azzal foglalkozhat, hogy mik az ő lehetőségei Istenen kívül. 
 

Ferenc pápa elment Irakba  
Húsz évvel ezelőtt még ötmillió keresztény volt Irakban. Ma reggel hallgattam a katolikus 
rádiót, a 38 millióból ötszázhatvanezer körüli a keresztények száma. Ez a sivatag! A 38 
milliós tengerben ötszázezer ember sivatagi viszonyok között él, a túléléséért küzd a szó jó 
értelmében. A Szentatya azért ment oda, hogy bátorítsa, erősítse őket a 38 milliós tengerben! 

 

Bizakodjunk! Nem is olyan túl régen foglalkoztunk a kisebbségek sorsával, ügyével itt 

Európában, szavaztunk, hogy figyeljen rájuk egész Európa. Ráadásul ezeknek a 
kisebbségeknek nagy része elsősorban a mi ügyünk. Hiszen nemzetalapító kisebbségekről van 
szó, akár Felvidéken, akár Kárpátalján, akár Erdélyben, akár Délvidéken. Sorolhatjuk 
mindezen országok népcsoportjaiban a kisebbségként élőket. A túlélésükért küzdenek. És? 
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A kérdés az, hogy újra akarjuk-e rendezni kapcsolatunkat az Istennel, vagy nem? Egyedül az 
számít, Aki értünk van, Aki velünk együtt érez, a kicsikkel, akiknek a léte függ ettől. Isten azt 
az igazságot ragyogtatja fel, ami az embert létben tartja, a szeretetet! Isten ebben erős, ebben 
hatalmas! Ebben erős és ebben hatalmas az ember, ha Istenre figyel, ha Istenre hallgat! 
 

Ebben az atyai házban - akár így is mondhatnám – testetek a bennetek lakó Szentlélek 
temploma. Akkor ez azt jelenti, hogy az Atya határozza-e meg a testünkben lakó Lélek 
érzéseit, törekvéseit, avagy nem. Nagyon fontos üzenet ez! Bizonyos értelemben a világ Lelke 
az Isten, hitünk szerint mindenképpen. Isten különleges lakóhelye a keresztény ember élete. 
 

Isten különleges lakóhelye 

a keresztény közösségek mindennapjaiban van! 

 

Így is mondhatnám, az istenhívők nagy közössége az Isten háza. Az Isten, mint éltető erő, 
mint Lélek jelenik meg. Oly sokat beszélnek ebben a sivatagi Európában arról, hogy hogyan 
tovább? Mik voltak azok az értékek, amik olyanná tették, amilyen. Most meg sivataggá lett! 
Most már szinte azt sem tudják felsorolni, hogy mik azok az értékek, amik a keresztény 
Európa értékei voltak, legalább mi tudjuk. Mi ez a legfőbb érték? Az, hogy érted és veled! 
 

Isten határozza meg ennek a templomnak a mindennapjait: a létmódját! A férj a feleségéért és 
feleségével tartozik össze. A feleség a férjével tartozik össze és él vele. A szülők a 
gyerekeikért élnek és velük alkotnak egy közösséget, a gyerekek szüleikért élnek és a 
szüleikkel alkotnak egy közösséget. Itt valami csoda is előbukkan, az a titok megjelenik a 
keresztény családok életében: a szülők és a gyerekek Isten előtt egymásnak testvérei. A 
gyerekek testvérei a szülőknek, a szülők testvérei a gyerekeknek. Micsoda új világ!  
 

Jézus bevezet bennünket az atyai házba, 
ahol nem a túlélésért harcolunk, 

hanem egymással szeretetközösségben vagyunk: érte és vele! 

 

Nagyböjt van! Ezen a mai vasárnapon ez a kérdések kérdése: Ki akarunk-e vonulni a 

szolgaság házából? Be akarunk-e jutni az Isten házába, ahol az Isten akarata, az Isten szava a 
meghatározó! Új világ születik! Nincs nagyobb hatalom, erő a szeretet hatalmánál és erejénél! 

 

A nagyböjt lehetőség, hogy rendezzük kapcsolatunkat az Istennel! 

A nagyböjt lehetőség, hogy jobban hallgassunk oda az Istenre! 
Fontosabb legyen az Isten üzenete nekünk, mint talán eddig volt! 

Az Isten parancsolataihoz igazodunk! 

A tízparancsolat – amit hallottunk – egy-egy isteni szó! 
A létmódunkat meghatározó üzenet ez! 

 

Ha erre igent mondunk, 

akkor az életünk forrásához jutunk! 

Akkor nem hiába születtünk! 

Akkor a mindennapjaink 

szeretetben és békében tervezett napok! 

Talán egyre többször meg is valósulhat ez! 

Akkor bátran és bizakodva nézhetünk a holnap elé! 

 

+  A M E N  + 
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek!  
Az istenellenes hangok, az istentagadó lelkület elhatalmasodott a világban. Elsivatagosodott a 
világ! Az Isten ellenfelei, ellenségei szeretik a sivatagot. A sivatagban egyetlen törvény 
uralkodik, az önérvényesítés valamiképpen. Jaj a kicsinyeknek a sivatagi világban, mert 
alkudoznak és mindig a kicsinyek húzzák a rövidebbet. Annyi példát lehetne ezzel 
kapcsolatosan mondani, nekünk magyaroknak különösképpen is. Mindenki lélekben folytassa.  
 

Imádkozzunk azért, hogy keljen életre az élet kertje! 

 

Mi Atyánk… 

 

 

Könyörögjünk 
Urunk, Istenünk, üdvösségünk zálogát vettük magunkhoz, amikor itt a Földön mennyei 
Kenyérrel tápláltál minket. Alázattal kérünk, mutatkozzék meg tetteinkben is, hogy E 
Szentségben Veled találkoztunk, Krisztus, a mi Urunk által.                                             Amen 

 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Isten áldásával menjünk a mieinkhez, akikkel találkozunk. Valahogy 
sejtessük meg minden emberrel, hogy összetartozunk, értük vagyunk, velük vagyunk! Közös 
a sorsunk, testvérek vagyunk! 
 

Holnap Istenes Szent János nagy ünnepe van! A Betegápoló Irgalmas Rend az ő 
gondolkodásában született meg, ünnepelünk! Itt délután 2 órakor lesz az ünnepi szentmise, 
amikor az orvosokért, nővérekért és a betegekért imádkozunk. Kérjük a Jóisten kegyelmét 
elsősorban mindazokra most, akiknek a hősies helytállását tapasztaljuk nap, mint nap, 
orvosok, nővérek és mindenki, aki ezen a területen tevékenykedik. 
 

Bár nem ez a legnagyobb problémája Magyarországnak, Európának. Sokkal nagyobb 
probléma az, hogy eltávolodtunk az Istentől! Ezen a mostani bajon sok-sok áldozattal, de túl 
leszünk. De az Istennel való kapcsolatot így nem lehet rendezni. Akkor van holnapunk, ha ezt 
a kapcsolatot rendbe tudjuk tenni! 

 

Az áldásban különösen Tibor, neked szeretném közvetíteni a Jóisten áldását! Büszke 
vagyok Rád, olvastam az újságban már többször is helytállásodat az orvosi 
tevékenykedésedben és szolgálatodban! Erre azért vagyok büszke, mert azok közé az orvosok 

közé tartozol, akik az Isten segítségét is kérik! Ez az isteni segítség megjelenik mindazoknak 
az értékelésében is, akik nagy igazságokat fejeznek ki! 
 

Gratulálok, de elsősorban örülök, hogy összetartozunk! 

 

 

+  Á L D Á S  + 

 


